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§ 1 
Godkännande av dagordning och tid för justering  

Beslut  
Ordförande Johan Heinonen (S) öppnar mötet. Dagordningen 
godkänns. 
 
Ordförande Johan Heinonen (S) och Mattias Keresztesi (M) utses 
att justera protokollet. Protokollet justeras fredagen den 27 
september. Mötet ajourneras för allmänhetens frågestund mellan kl. 
18.30 - 18.45. 
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§ 2 
Nytt medborgarförslag - Förbättra skolgård 
Ulvsundaskolan  
BRO 2024/444 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för beredning. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Medborgarförslaget lyder: 
"Mitt förslag gällde att förbättra skolgården på ulvsunda skolan med 
konstgräs och att laga fotbollsmålen." 
  
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Johan Duvdahl (C) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Centerpartiet instämmer med medborgarförslaget kring att 
reparationer av fotbollsmålen vid Ulvsundaskolan bör göras. 
 
Ersättaryttrande 
Christopher Oscarsson (KD) lämnar ersättaryttrande enligt följande: 
 
Krisrdemokraterna instämmer i att det är en bra idé att förbättra 
Ulvsunda skolgård genom att laga fotbollsmålen och sätta 
konstgräs. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 1721209 Medborgarförslag GDPR-tvättat 
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§ 3 
Nytt medborgarförslag - Upprustning Äppelviken  
BRO 2024/445 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för beredning. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Medborgarförslaget lyder: 
"Vi har bott i Äppelviken i över 50 år och under den här tiden har vi 
märkt att parkskötseln successivt har blivit alltmer eftersatt. I de 
parkplaner som staden har tagit fram talas det mycket om vikten av 
tillgänglighet och sjökontakt för utökad trivsel och trygghet. Som 
exempel står det i planerna att man ska ” Värna om och synliggör 
områdets karakteristiska element och rekreativa värden. Busk- och 
trädskikt gallras för ökad trygghet och siktlinjer mot vattnet”. 
Vidare beskrivs också att en gallring ska ske på Borgberget. Som 
parentes kan nämnas att det tidigare fanns både pulka- och 
skidbackar för 
barnen nedför berget mot Äppelviken. Tyvärr så genomförs inte de 
åtgärder som beskrivs. Äppelvikshamnen är ett bra exempel. För ett 
tiotal år sedan kunde man fortfarande se den stenläggning som 
inramade viken, men idag är det helt igenvuxet av sly, vass och 
döda träd både i vatten och på land. Det arbete som görs handlar 
mest om att klippa gräset på ängen i hamnen tillsammans med 
mindre punktinsatser. Jämför gärna med miljön nedanför radhusen i 
Smedslätten dör skötseln verkar fungera, vilket resulterar i en 
betydligt mer trivsam miljö. Tidigare fanns ett uttalat ansvar där 
anställda i staden hade ett 
löpande arbete med parkskötseln man jag förstår att det är skillnad 
idag när arbetet sköts av olika entreprenörer. Men detta bör inte 
hindra ett fungerande löpande underhåll. Mitt förslag är att staden 
ska göra en ordentlig analys av läget i Äppelvikshamnen och ta 
fram en plan för att återställa den kulturhistoriskt viktiga miljön. 
Detta tillsammans med att skapa tillgänglighet och trygghet för de 
många människor, inte bara lokalbor, som använder området och 
strandpromenaden för rekreation." 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 

Sida 6 (59)



 
 

Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2024 
 

2024-09-26 

Handlingar i ärendet 
 1721212 Medborgarförslag GDPR-tvättat 
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§ 4 
Nytt medborgarförslag - övergångsställe korsningen 
Blackebergsvägen, mot Blackebergsbacken  
BRO 2024/472 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för beredning. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Medborgarförslaget lyder: 
"Jag bor nära korsningen Blackebergsvägen, mot 
Blackebergsbacken. Varje dag när jag ska gå över vägen känns det 
osäkert då trafiken är ganska tät. Det saknas övergångsställe, och 
det närmsta övergångsstället är några hundra meter bort. Särskilt nu 
när det är mörkt känns det som en ökad risk att ta sig hem. Jag 
föreslår ett övergångsställe " 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1721215 Medborgarförslag GDPR-tvättat 
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§ 5 
Nytt medborgarförslag röjning vid parkväg- 
Gustavslundsvägen  
BRO 2024/475 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förslaget till förvaltningen för beredning. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Medborgarförslaget lyder: 
"Det är hög tid att röja sly och rensa bort eller beskära träd på 
sjösidan vid parkvägen längs Gustavslundsvägen på sträckan 
ungefär från Sjöpaviljongen och fram till bron vid Kalaset strand. 
Där är nu helt igenvuxet och mörkt. Den planerade ombyggnaden 
där lär ju dröja ännu några år och snart kommer man inte fram utan 
sekatör (eller machete). Det är heller inte längre någon utsikt från 
sittplatserna längs parkvägen. Läste i Mitt i Bromma att det finns 
otrygghet i området, något jag i och för sig inte känner igen men om 
så är fallet är det väl nödvändigt med en rejäl uppröjning." 
  
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1721221 Medborgarförslag GDPR-tvättat 
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§ 6 
Tertialrapport 2 2024 för Bromma stadsdelsnämnd  
BRO 2024/442 
 

Beslut  
1. Nämnden godkänner tertialrapport 2 med bilagor och överlämnar 
den till kommunstyrelsen. 
2. Nämnden anmäler omslutningsförändringar med totalt 2,1 mnkr 
för minskade intäkter, rubrik Omslutningsförändringar. 
3. Nämnden ansöker om budgetjustering för driftmedel med 0,7 
mnkr för ökade kapitalkostnader inom stadsmiljöområdet, bilaga 3. 
4. Nämnden ansöker om budgetjustering för driftmedel med 0,6 
mnkr för ny gruppbostad Mariehällsvägen, bilaga 3. 
5. Nämnden ansöker om budgetjustering för driftmedel med 0,9 
mnkr för omstrukturering av förskolan Söderberga allé 10, bilaga 3. 
6. Nämnden ansöker om budgetjustering för driftmedel med 0,7 
mnkr för kommunalt bostadsbidrag för personer med 
funktionsnedsättning, bilaga 3. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Tertialrapport 2 2024 för Bromma stadsdelsnämnd följer upp de 
mål och indikatorer som kommunfullmäktige fastställt i stadens 
budget 2024. I tertialrapporten redovisas resultat och analyser av 
nämndens arbete under årets första åtta månader. Förvaltningen 
bedömer att kommunfullmäktiges tre 
inriktningsmål kommer att uppfyllas under året. Bakgrund 
Tertialrapporterna är en del av den löpande uppföljningen som 
kommunstyrelsen ansvarar för. Uppföljningen baseras i huvudsak 
på prognostiserade avvikelser mot budget och verksamhetsmål. 
Rapporteringen ger kommunstyrelsen en 
samlad bild av budgethållning, effektivitet och kvalitet i relation till 
beslutade mål. 
  
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Mattias Keresztesi m.fl. (M) och Johan Duvdahl (C) lämnar särskilt 
uttalande enligt följande: 
 
Vi vill rikta ett varmt tack till Stadsdelsdirektören och 

Sida 10 (59)



 
 

Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2024 
 

2024-09-26 

förvaltningens tjänstemän för en tydlig och väl sammansatt 
tertialrapport, och vi noterar att kommunfullmäktiges tre 
inriktningsmål kommer att uppfyllas under året. 
 
Även om våra partier förespråkar delvis andra målsättningar än de 
inriktningsmål som den rödgröna majoriteten representerar, så är vi 
överens om att förvaltningen har lyckats mycket bra med att arbeta 
noggrant och systematiskt för att nå de målsättningar man har haft 
för verksamheterna. En sådan hög ambition som förvaltningen 
uppvisar är vi och brommaborna tacksamma för. 
 
Arbetet i Bromma Stadsdelsnämnd tar sin utgångspunkt i 
Moderaternas, Liberalernas, Centerpartiets och Kristdemokraternas 
gemensamma vision för Stockholms framtid: En modern, frihetlig, 
trygg, hållbar, tillåtande och framtidsinriktad stad, med en mångfald 
av människor, företag och föreningar. Vi bejakar stadens styrkor 
och särart, och framförallt tror vi passionerat på stockholmarnas 
potential och möjligheter att var och en och tillsammans forma sina 
egen framtid och förverkliga sina drömmar. 
 
I vårt Stockholm bemöts utmaningar genom samarbeten mellan 
staden, företagen, akademin och det civila samhället. Hit ska 
forskare, turister, investerare och studenter från hela världen söka 
sig. Stockholm ska vara en stad för alla – barn och unga, vuxna och 
äldre, inflyttade och de som bott här hela livet, företagare och 
anställda. Vi tror på stockholmarnas förmåga och rätt att bestämma 
över sina egna liv och därför är det också viktigt att alla 
stockholmare är en del av samhällsbygget och både vill och kan 
bygga sig en bättre framtid. Stockholm ska fortsätta utvecklas i takt 
med vad stockholmarna önskar, behöver och drömmer om. 
 
Vi står på stockholmarnas sida och har en tydlig målsättning med 
vår politik, att lösa de problem som stockholmarna upplever. Det är 
inte ett löfte om att politiken kan lösa alla problem. Men det är ett 
löfte om att vi ska lösa de problem som bara kan lösas genom 
politiska beslut. Vi ska värna och utveckla Stockholm och ta tillvara 
på dess unika karaktär och skönhet. När staden utvecklas ska det 
göras med samförstånd med de som bor här. 
 
Vi accepterar aldrig att människor i Stockholm får sin frihet 
begränsad på grund av diskriminering, rasism, antisemitism eller 
otrygghet. Vi arbetar målmedvetet för ökad frihet genom kraftfulla 
insatser mot den brottslighet som idag orsakar svåra problem i delar 
av staden och som begränsar människors frihet. 
 
Ordning och reda i stadens ekonomi är en förutsättning för att alla 
verksamheter i staden ska fungera. Service och omsorg till 
stockholmarna är utgångspunkten i stadsdelsnämndernas 
verksamheter, oavsett som den handlar om förskola, äldreomsorg, 
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stadsmiljöarbete eller någon annan fråga som stadsdelsnämnderna 
tar beslut om. 
 
Tertialrapporten visar på flera glädjande punkter gällande KF:s mål 
för verksamhetsområdet: 3.6 om hur tryggheten ska öka genom 
förebyggande insatser. Samtidigt har Bromma tyvärr fått två öppna 
drogscener – och nämndens arbete som berör trygghetsskapande 
åtgärder och förebyggande insatser behöver fokusera starkt på att 
vända denna utveckling.  
 
På den förebyggande sidan är det särskilt glädjande kring 
Ungdomens hus vid Islandstorget. Däremot är öppetiderna för 
lokalerna i i Mariehäll – endast två dagar i veckan – lovvärt men 
förmodligen inte tillräckligt. En utvärdering av Ungdomens hus vid 
Islandstorget behöver genomföras innan vidare planer kommer på 
plats, men därefter är nästa naturliga steg en liknande lösning i 
Mariehäll. Storleken på områdets ungdomskullar kräver en mer 
permanent och anpassad lösning för alla vardagar. 
 
Bromma når i nuläget inte upp till årsmålet gällande antal personal 
en hemtjänsttagare med minst två besök om dagen möter under en 
14-dagarsperiod. Förvaltningen ser en utmaning i att öka 
personalkontinuiteten. För att komma tillrätta med detta krävs 
förmodligen fler fasta anställningar. Allt detta sammantaget riskerar 
att leda till högre kostnader och vi hoppas att de rödgröna tar höjd 
för detta, så att de äldre i Bromma fortsatt kan ha en trygg tillvaro 
och god omsorg. 
 
Även förskolans utmaningar lyfts av förvaltningen, med svårigheter 
att uppnå alla årsmål. Det är bra att utmaningarna pekas ut av 
förvaltningen och åtgärder kan komma på plats. Här måste den 
rödgröna majoriteten prioritera rätt och se till att 
förskoleverksamhetens kvalitet håller i hela Bromma. Det är 
glädjande att andelen legitimerade förskollärare hamnar på 35,3 %, 
men desto mer oroande att antalet barn per avdelning inte når 
årsmålet utan hamnar på 15,7 barn, dock en klar förbättring. 
Utbildade och engagerade förskollärare är av största vikt för att våra 
förskolebarn ska lyckas i sin kunskapsresa. Att behålla och öka 
andelen utbildade förskollärare är förskolans största 
framtidsutmaning, och som ett led i att vara en attraktiv stadsdel 
måste vi fortsätta satsa för att förskollärare ska vilja arbeta i 
Bromma. Forskning visar att tidiga insatser, och tidig utbildning, 
ger större positiv effekt än senare sådana. Vidare anser vi att 
förvaltningen skall fortsätta arbetet för att säkerställa att alla barn i 
förskolan erhåller en ökad andel förskollärarled undervisning. 
 
Hanna Wistrand (L) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Liberalerna vill börja med tacka stadsdelsförvaltningen för ett 
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mycket gott arbete under det andra kvartalet och en väl presenterad 
andra tertialrapport, 2024. 
 
Liberalernas utgångspunkter för vilken politik som bör föras skiljer 
sig från den rödgröna majoritetens inriktning. Vi beskriver 
skillnaderna så här: 
 
Arbetet i Bromma stadsdelsnämnd tar sin utgångspunkt i 
Moderaternas, Liberalernas, Centerpartiets och Kristdemokraternas 
gemensamma vision för Stockholms framtid: En modern, frihetlig, 
trygg, hållbar, tillåtande och framtidsinriktad stad, med en mångfald 
av människor, företag och föreningar. Vi bejakar stadens styrkor 
och särart, och framförallt tror vi passionerat på stockholmarnas 
potential och möjligheter att var och en och tillsammans forma sina 
egen framtid och förverkliga sina drömmar. 
 
I vårt Stockholm bemöts utmaningar genom samarbeten mellan 
staden, företagen, akademin och det civila samhället. Hit ska 
forskare, turister, investerare och studenter från hela världen söka 
sig. Stockholm ska vara en stad för alla – barn och unga, vuxna och 
äldre, inflyttade och de som bott här hela livet, företagare och 
anställda. Vi tror på stockholmarnas förmåga och rätt att bestämma 
över sina egna liv och därför är det också viktigt att alla 
stockholmare är en del av samhällsbygget och både vill och kan 
bygga sig en bättre framtid. Stockholm ska fortsätta utvecklas i takt 
med vad stockholmarna önskar, behöver och drömmer om. 
 
Vi står på stockholmarnas sida och har en tydlig målsättning med 
vår politik, att lösa de problem som stockholmarna upplever. Det är 
inte ett löfte om att politiken kan lösa alla problem. Men det är ett 
löfte om att vi ska lösa de problem som bara kan lösas genom 
politiska beslut. Vi ska värna och utveckla Stockholm och ta tillvara 
på dess unika karaktär och skönhet. När staden utvecklas ska det 
göras med samförstånd med de som bor här. 
 
Vi accepterar aldrig att människor i Stockholm får sin frihet 
begränsad på grund av diskriminering, rasism, antisemitism eller 
otrygghet. Vi arbetar målmedvetet för ökad frihet genom kraftfulla 
insatser mot den brottslighet som idag orsakar svåra problem i delar 
av staden och som begränsar människors frihet. 
 
Ordning och reda i stadens ekonomi är en förutsättning för att alla 
verksamheter i staden ska fungera. Service och omsorg till 
stockholmarna är utgångspunkten i stadsdelsnämndernas 
verksamheter, oavsett som den handlar om förskola, äldreomsorg, 
stadsmiljöarbete eller någon annan fråga som stadsdelsnämnderna 
tar beslut om. 
 
När vi läser Tertialrapport 2 (sid 116) finner vi: ”Den kommunala 

Sida 13 (59)



 
 

Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 9/2024 
 

2024-09-26 

hemtja¨nsten i egen regi prognostiserar ett underskott pa° 15,1 
miljoner kronor”. 
 
Det innebär att på en månad har bedömningen av det befarade 
underskottet ökat med 3,7 mkr. Liberalerna noterar också 
skrivningen kring att det inom förvaltningen pågår ett arbete för att 
åtgärda problemen, trots detta ökar underskotten snabbt. Vi kommer 
att ställa en skriftlig fråga om detta. 
 
Med tanke på att rekrytering och utveckling av chefer är en 
utmaning för alla stadens förvaltningar är det av yttersta vikt att det 
stora förändringsarbete som nu sätter i gång i Bromma 
stadsdelsförvaltning görs på ett mycket strukturerat sätt i etapper. 
För att skydda och värna både medarbetare och verksamheter. Utan 
bra chefer stannar verksamheten upp och verksamheter kan gå över 
styr. Det har hänt förut och kan hända igen. Liberalerna vill att 
förvaltningen regelbundet återrapporterar detta förändringsarbete. 
 
Med tanke på hur mycket naturmark det finns i Bromma är det 
märkligt att vi inte uppnår nämndmålet: 1.5.2 Brommaborna har 
tillgång till välskötta parker och grönområden som är tillgängliga 
och erbjuder aktiviteter. 
 
Det är också märkligt att förvaltningen anser sig ha uppnått målet 
trots att det är gulmarkerat. Vi noterar att få av insatserna uppfyller 
kraven för en mer jämställd spontanidrott. Scenen är en möjlighet 
men endast om den kopplas till en riktad aktivering i samverkan 
med någon aktör. Utegym är som bekant mest nyttjade av pojkar 
och män. 
 
Sist men inte minst ska förvaltningen inte starta sidoprojekt som 
cateringfirmor i egen regi. 
 
Findel Madison (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Sverigedemokraterna granskar som brukligt särskilt 
förskoleverksamheten och kan glädas åt att flera indikatorer inom 
förskolan som ej uppfylldes i tertialrapport 1 nu ligger i linje med 
målet. Det i sig är positivt även om förvaltningen prognostiserar att 
hälften av indikatorerna inte kommer att uppnås för året. Det rör 
bland annat antal barn per anställd och barngruppsstorlek. I 
kombination med fortsatta bristande svenskkunskaper hos delar av 
personalen är det tydligt att mer kan göras för att säkerställa en god 
miljö för trygghet och lärande. 
Framtiden avgörs i förskolan. Små barngrupper och hög 
personaltäthet är viktigt för att varje barn ska få individuell 
uppmärksamhet, känna sig tryggt och ha möjlighet att utvecklas i 
sin egen takt, samtidigt som det skapar en bättre arbetsmiljö för 
personalen att kunna stötta barnens lärande och sociala utveckling. 
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För invånarna i Bromma är tillgången till välutrustade parker och 
naturområden avgörande för en hälsosam och aktiv livsstil. I fjol 
missade stadsdelen målet om en 80 procentig nöjdhet kring goda 
möjligheter till aktiviteter i parker och naturområden. I årets andra 
tertialrapport ligger nöjdheten fortfarande under målet vilket pekar 
på behovet av att säkerställa att invånarna har tillräckliga 
möjligheter till utomhusaktiviteter. Det uppsatta årsmålet på 80 
procent bör vara en prioritet för att främja välbefinnandet och 
gemenskapen i samhället. 
En delorsak till att målet inte nås kan vara exploatering i 
grönområden. För att nämna några pågående exempel på 
exploateringsprojekt i gröna lungor och naturområden så förslås 
Enebys egnahemsmiljö splittras itu genom hög radhusbebyggelse 
mitt i den centrala parken, den ack så nyttjade skogsdungen bredvid 
Alviksskolan föreslås få en ny ”entré” i ett 50 meter långt hyreshus 
och nu senast föreslås tre burdusa femvåningshus sätta spiken i 
kistan för ädellövskogen och hassellunden mellan smalhusen i 
Åkeshov. 
Det är av yttersta vikt att Brommas grönområden bevaras för både 
nuvarande och kommande generationers välbefinnande. Att skydda 
dessa områden är avgörande för att säkerställa att invånarna har 
tillgång till platser där de kan njuta av naturen, träna och koppla av. 
För att uppfylla målet på 80 procent nöjdhet är det därför viktigt att 
prioritera bevarandet av Brommas grönområden. Det är därför 
beklagligt att Sverigedemokraterna som enda parti driver dessa 
frågor, i Bromma och i staden i stort. 
Med det sagt tackar givetvis Sverigedemokraterna förvaltningen för 
en rigorös och lättöverskådlig tertialrapport. Brommas framtid lär 
vara ljus, även om ytterligare ljusglimtar hade kunnat anas med ett 
annat styre. 
 
Ersättaryttrande 
Christopher Oscarsson (KD) instämmer i särskilt uttalande från 
Mattias Keresztesi m.fl. (M) och Johan Duvdahl (C). 
 
Christopher Oscarsson (KD) lämnar ersättaryttrande enligt följande: 
 
Hur planerar förvaltningen att hantera kravet på att upprätthålla 
samhällsbärande funktioner, som snöröjning och renhållning, under 
extrema förhållanden där eldrivna maskiner inte är tillräckligt 
tillförlitliga? 
 
Finns det diskussioner om att införa andra fossilfria alternativ, 
såsom biobränslen eller vätgas, för att komplettera eldrift och 
säkerställa krisberedskapen? 
Vad är de huvudsakliga målen med den kommande miljörevisionen 
av parkdriftentreprenören, och hur säkerställer ni att alla parter 
följer de miljökrav som ingår i det nya avtalet? 
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Vilka åtgärder planeras om revisionen visar på brister i 
entreprenörens efterlevnad av fossilfrihet eller andra miljökrav? 
 
Hur påverkar leasingavtalen för elektriska fordon och maskiner den 
långsiktiga ekonomiska planeringen för verksamheten? 
 
Underlag till förskolerapport: 
 
Hur ser förvaltningen på utmaningen gällande bristen på 
legitimerade förskollärare, särskilt i ljuset av de utmaningar som 
nämns gällande rekrytering av kortare vikariat och minskade 
ekonomiska möjligheter att ha fler legitimerade förskollärare per 
avdelning? 
 
Handlingar i ärendet 

 1727528 Bilaga 01 - SDN06  
 1727529 Bilaga 02 - UH018 
 1727527 Bilaga 06 - Utfasning av fossila branslen i st 
 1727530 Bilaga 03 - Ansokan om budgetjusteringar for (1) 
 1727531 Bilaga 04 - Underlag till forskolerapport 
 1732491 Bilaga 05 - Parkleksplan Bromma sdf 2024 
 1734224 (Godkänd - R 1) Tertialrapport 2 2024 Bromma 
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§ 7 
Omlokalisering av förskolan Svartviksslingan 89 i 
Minneberg  
BRO 2024/478 
 

Beslut  
Nämnden ger förvaltningen i uppdrag att genomföra en flytt av 
förskolan Svartviksslingan 89 till adressen Svartviksslingan 53. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Bromma stadsdelsförvaltning har i dagsläget två förskolor i 
Minneberg med en bostadsrättsförening som hyresvärd. Föreningen 
har sagt upp hyresavtalet med stadsdelen för förskolan 
Svartviksslingan 89 och har i stället erbjudit förskolan att flytta till 
lokaler på Svartvikslingan 53. Föreningen erbjuder sig att rusta upp 
lokalen (som tidigare varit en förskola som stadsdelen lämnade 
2022 på grund av svikande barnunderlag). Flytten är preliminärt 
planerad till årsskiftet 2024/2025. Förvaltningen föreslår att 
Bromma stadsdelsnämnd beslutar om att ge förvaltningen uppdrag 
att genomföra en flytt av förskolan Svartviksslingan 89 till adressen 
Svartviksslingan 53. Detta med bakgrund i att förvaltningen gör 
bedömningen att det fortfarande behövs två stycken 
treavdelningsförskolor i Minneberg. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Johan Duvdahl (C) lämnar särskilt uttalande enligt följande:  
 
Centerpartiet ställer sig bakom förvaltningens förslag till beslut och 
vill härutöver anföra följande. 
 
Det är viktigt att värna skattebetalarnas pengar, samtidigt som 
närheten till en bra förskola är oerhört viktigt för barns 
kunskapsresa och föräldrars livspussel. Förvaltningen gjorde 
bedömningen 2022 att det inte är ekonomiskt hållbart att bedriva 
förskoleverksamhet i samtliga dåvarande tre förskolor på 
Svartviksslingan. En uppsägning av avtalet för Svartviksslingan 53 
sänkte hyreskostnaden med 1,1 mnkr per år samtidigt som 
förskolorna i minneberg stod med tomma platser.  Det var därför en 
klok avvägning att avveckla förskolan på svartviksslingan 53. 
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Det är dock olyckligt att delvis samma elev – och personalgrupp 
drabbas av ytterligare en flytt av förskolelokaler. Centerpartiet anser 
att det är viktigt att förvaltningen därför gör en grundlig 
konsekvensanalys av beslutet och hur det påverkar barngrupper, 
personal osv, så att omorganisationen blir väl förberedd. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 1722898 (Godkänd - R 1) Omlokalisering av förskolan 
Svartviksslingan 89 i Minneberg(1718101) 
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§ 8 
Svar på remiss av Motion om effektiva feriejobb för unga, 
KS 2024/682  
BRO 2024/354 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I en motion av Gabriel Kroon (SD) om effektiva feriejobb för unga, 
beskriver motionären att Stockholm stad på senare år har utökat 
insatsen feriejobb/sommarjobb för unga. Syftet med feriejobb måste 
vara att ungdomar med verkliga behov ges en arbetsfrämjande 
insats som ökar deras möjlighet att få jobb i framtiden. 
 
Motionären föreslår att: 
1. Kommunfullmäktige ger arbetsmarknadsnämnden i uppdrag att 
beställa en vetenskaplig utvärdering om den långsiktiga effekten av 
kommunala feriejobb för olika grupper. 
2. Kommunfullmäktige ger arbetsmarknadsnämnden, eller annan 
lämplig nämnd, i uppdrag att utarbeta nya riktlinjer 
för att säkerställa feriearbetsinsatsens kostnadseffektivitet. 
 
Förvaltningen arbetar redan idag med att i större utsträckning 
prioritera unga till feriejobb. Det kan vara svårt för ungdomar i 
åldern 15-17 år att få ett eget arbete eftersom många arbetsplatser 
har 18 år som åldersgräns. Det är särskilt svårt för dem som inte har 
egna kontakter med potentiella arbetsgivare. Om ungdomen får ett 
feriejobb och erfarenheter från en arbetsplats kan det bli enklare att 
i framtiden söka sommarjobb på egen hand. 
 
Förvaltningen ställer sig positivt till forskning inom området. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
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Handlingar i ärendet 
 BRO 2024/354-1.1 Motion om effektiva feriejobb för unga 
 1717156 (Godkänd - R 1) Remiss om effektiva feriejobb för 

unga 
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§ 9 
Svar på remiss - Motion om att införa 
onödighetsinventering, KS 2024/490  
BRO 2024/312 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens svar på remissen och 
överlämnar det till kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått en remiss av en 
motion om att införa en onödighetsinventering. Motionen kommer 
från Centerpartiet i Stockholms stad. 
 
Motionären föreslår att Stockholms stads samtliga förvaltningar och 
kontor ska: 
- Införa onödighetsinventeringar, vilket innebär att upprätta listor på 
arbetsuppgifter som inte skapar värde för kommunen eller 
medborgarna och 
- genomföra anti-pilotprojekt där uppgifterna som hittats i 
onödighetsinvesteringen slopas under en begränsad period med 
syfte att spara resurser 
 
Stadsdelsförvaltningen ser att de föreslagna arbetssätten ligger i 
linje med kommunfullmäktiges redan befintliga uppdrag till 
nämnder och bolag att nyttja skattemedel effektivt och varsamt. De 
går också väl i linje med stadens kvalitetsprogram och kan med 
fördel prövas inom ramen för det systematiska kvalitets- och 
innovationsarbetet. 
 
Samtidigt kan tidsbegränsade onödighetsinventeringar riskera att bli 
ett kortsiktigt arbete om verksamheterna sedan faller tillbaka i 
invanda mönster när piloterna är avslutade. Förvaltningen vill 
därför framhålla vikten av att arbetet sker integrerat inom ramen för 
stadens ledningssystem och systematiska kvalitetsarbete. Flera 
arbetssätt i verksamheterna är också lagstyrda och därför inte 
möjliga att välja bort. Här behöver istället lagar och regleringar ses 
över på en övergripande nationell nivå för att uppnå syftet med 
motionens intentioner. 
 
Sammanfattningsvis bedömer stadsdelsförvaltningen att förslaget 
om onödighetsinventeringar bör ses som ett komplement till eller en 
möjlig katalysator i ett arbete som förvaltningar och bolag redan är 
ålagda att göra. 
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Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Johan Duvdahl (C) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Centerpartiet ställer sig bakom motionärens motion och vill 
härutöver anföra följande. 
 
Det är inte tillräckligt, som förvaltningen skriver, att det i 
förvaltningens uppdrag ingår att kontinuerligt granska intäkter, 
kostnader och arbetssätt för att säkerställa ett effektivt 
resursutnyttjande. Det är lovvärt, men inte tillräckligt. Som 
motionären skriver så har majoriteten i Stockholms stads budget 
2024 tillfört generella höjningar. Det vill säga pengar utan 
specificerade satsningar. Det är orimligt att fortsätta lägga till nya 
uppgifter utan att även först sluta göra andra. Det är just därför 
Centerpartiet föreslår att Stockholms stad ska införa det så kallade 
Anti pilotkonceptet och uppmuntra medarbetare och chefer att på så 
vis skapa utrymme för nya lösningar som faktiskt fungerar bättre 
och skapar mer värde än det vi redan gör. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 1717666 (Godkänd - R 1) Motion om att införa 
onödighetsinventering 

 BRO 2024/312-1.1 Motion om att införa 
onödighetsinventering 
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§ 10 
Svar på remiss - Reviderade riktlinjer för handläggning 
av ärenden gällande ensamkommande barn och unga, 
KS 2024/667  
BRO 2024/392 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Nuvarande riktlinjer för handläggning av ärenden gällande 
ensamkommande barn och ungdomar är från 2012 och behöver 
uppdateras så att de överensstämmer med aktuellt regelverk. 
 
Syftet med riktlinjerna är att säkerställa rättssäkerhet och 
likabehandling i staden när det gäller utredning, bedömning och 
tillgång till de insatser som erbjuds från socialtjänstens sida. Ett mål 
med riktlinjerna är att de ska erbjuda ett tydligt och konkret stöd i 
det dagliga arbetet med målgruppen men ändå innehålla viss 
grundläggande information. Riktlinjerna baseras på gällande lagar, 
föreskrifter och allmänna råd. De anknyter även till andra riktlinjer i 
staden, till policydokument och andra övergripande dokument. 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till de reviderade riktlinjerna som 
ligger i linje med nya lagstiftningen. Riktlinjerna bedöms komma 
att ge stöd och vägledning i arbetet och bidra till en likställd 
handläggning för målgruppen. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2024/392-1.2 Bilaga - Riktlinjer för handläggning av 
ärenden gällande ensamkommande barn och unga 

 BRO 2024/392-1.1 Tjänsteutlåtande - Reviderade riktlinjer 
för handläggning av ärenden gällande ensamkommande barn 
och unga 

 1717297 (Godkänd - R 1) Remiss reviderade riktlinjer för 
handläggning av ärenden gällande ensamkommande barn 
och unga  
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§ 11 
Svar på remiss - Stockholms stads program för de 
mänskliga rättigheterna, KS 2023/1159  
BRO 2024/398 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms stads program för de mänskliga rättigheterna 
(MRprogrammet) ska ge vägledning för stadens samtliga nämnder 
och bolagsstyrelser i arbetet med att säkerställa de mänskliga 
rättigheterna. 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till Stockholms stads program för 
de mänskliga rättigheterna. Bedömningen är att styrdokumentet kan 
stärka och utveckla arbetet med att säkerställa mänskliga rättigheter. 
Det är bra att arbetet är samlat i ett och samma program samt att 
programmet innehåller tre tydliga fokusområden. 
 
Förvaltningen anser att det finns behov av ett förtydligande, hur 
programmen och handlingsplanerna kopplat till mänskliga 
rättigheter relaterar till varandra. I arbetet med mänskliga rättigheter 
behöver det tydliggöras vikten av att även beakta programmet för 
tillgänglighet och delaktighet för personer med 
funktionsnedsättning samt handlingsplanen för äldrevänlig stad. 
Risken är annars att dessa målgrupper förbises i arbetet med att 
uppnå jämlika levnadsvillkor för alla stockholmare. 
 
Framlagda förslag till beslut 
1) Ordförande Johan Heinonen m.fl. (S), Rose-Marie Rooth (V), 
Svante Thorell (MP), Mattias Keresztesi m.fl. (M), Johan Duvdahl 
(C) och Findel Madison (SD) föreslår (se beslutet). 
 
2) Hanna Wistrand (L) föreslår: 
 
1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att Stockholms stads program för de mänskliga rättigheterna 
kompletteras i enlighet med som anförs nedan. 
3. Att därutöver anföra följande. 
 
Stockholm vara frihetens stad där varje individ fritt kan forma sitt 
liv, utan att begränsas av diskriminering eller rasism i någon form. 
Vi ser dock flera brister i det föreslagna övergripande programmet 
för de mänskliga rättigheterna. 
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En lärdom från tidigare stadsövergripande styrdokument är att de 
bör vara så konkreta som möjligt med tydliga mål och uppdrag för 
stadens nämnder och bolag. En överhängande risk är annars att det 
enbart bidrar till ökad administration utan reell förbättring. 
Styrdokument och handlingsplaner behöver kunna följas upp. Det 
föreslagna programmet är i sin nuvarande form dessvärre långt ifrån 
ett tydligt styrande dokument som nämnder och bolag kan förhålla 
sig till. Konkretisering i åtgärder och styrmedel är centralt för den 
här typen av program. 
 
Den här typen av program fokuserar ofta på information och 
kunskapshöjande insatser. Vi vill därför betona vikten av att även 
fokusera på konkreta åtgärder och stöd riktade till personer som 
drabbas, t.ex. hur de ska kunna ta tillvara sina rättigheter. 
 
Det är också anmärkningsvärt att antisemitism, afrofobi och hatbrott 
knappt ges något utrymme i programmet. Liberalerna har vid ett 
flertal tillfällen påtalat att antisemitismen skiljer sig från rasism och 
behöver adresseras specifikt. Likaså behöver ett program för de 
mänskliga rättigheterna, som tar sikte på att motverka all form av 
rasism, lyfta problematiken med hatbrott. Vad gäller hatbrott löper 
just afrosvenskar störst risk att utsättas och är överrepresenterade i 
fall med direkt våld. Stadens arbete mot hatbrott får inte bli en 
undanskymd del i ett övergripande styrdokument mot rasism. 
 
Vi ser slutligen problem med att ersätta nuvarande styrdokument 
innan det finns nya handlingsplaner på plats. Det riskerar att skapa 
ett glapp i pågående arbete. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) ställer förslagen mot varandra och 
finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordförande Johan 
Heinonen m.fl. (S), Rose-Marie Rooth (V), Svante Thorell (MP), 
Mattias Keresztesi m.fl. (M), Johan Duvdahl (C) och Findel 
Madison (SD). 
 
Reservation 
Hanna Wistrand (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 
sitt förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Mattias Keresztesi m.fl. (M) och Johan Duvdahl (C) lämnar särskilt 
uttalande enligt följande: 
 
Stockholm ska vara en stad där man kan leva i trygghet och frihet. 
Vi välkomnar därför att staden får ett mer samlat program för att 
säkerställa den visionen om allas människors lika värde och 
grundläggande rättigheter. Arbetet med att förverkliga dessa 
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rättigheter får dock inte innebära att vissa grupper i samhället faller 
mellan stolarna. Vi ser en växande antisemitism i världen, Sverige 
och Stockholm - vilket måste tas på allvar. Det judiska fotavtrycket 
har bidragit till det Stockholm vi känner, men judiska föräldrar 
vittnar om rädsla för att deras barn ska bli måltavlor för hot och 
våld idag. Rädslan har lett fram till att få unga judar i dag vågar 
bära judiska symboler. Den oron har politiken ett ansvar för att ta på 
allvar. Det har konstaterats i statliga utredningar att den judiska 
minoriteten i Sverige i minst utsträckning får sina rättigheter 
tillgodosedda av kommuner och regioner, det är allvarlig kritik. När 
Stockholm nu får ett samlat program för de mänskliga rättigheterna 
som ska gälla för samtliga nämnder och bolagsstyrelser är det av 
största vikt att den judiska minoritetens verklighet i Stockholm inte 
åsidosätts. 
 
Ersättaryttrande 
Christopher Oscarsson (KD) instämmer i särskilt uttalande från 
Mattias Keresztesi m.fl. (M) och Johan Duvdahl (C). 
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2024/398-1.2 Bilaga 1 - Stockholms stads program för 
de mänskliga rättigheterna 

 BRO 2024/398-1.1 (Godkänd - R 2) KS 2023/1159 
Tjänsteutlåtande - Stockholms stads program för de 
mänskliga rättigheterna 

 1721154 (Godkänd - R 1) Stockholms stads program för de 
mänskliga rättigheterna 
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§ 12 
Svar på remiss - Ersättningsnivåer daglig verksamhet 
(LSS), KS 2024/492  
BRO 2024/333 
 

Beslut  
Nämnden godkänner tjänsteutlåtandet som svar på remissen och 
överlämnar det till kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Bromma stadsdelsnämnd ombeds yttra sig om remiss från 
kommunstyrelsen gällande nya ersättningsnivåer för daglig 
verksamhet (LSS) senast 31 oktober. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar 
följande. 
 
- Att stadens modell för ersättningsnivåer inom Daglig verksamhet 
(LSS) ändras i enlighet med bilaga 1 och börjar gälla från 1 januari 
2025. 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till förslag om tre olika 
ersättningsnivåer av timintervall för deltagandetimmar för en mer 
rättvis ersättning till utförarna utifrån närvaro. Förvaltningen är 
även positiv till att brukare föreslås ges möjlighet att ha kvar daglig 
verksamhet under en period när hen fått anställning för att 
möjliggöra en hållbar övergång till arbetslivet, men efterfrågar 
förtydligande kring vem som avgör hur länge insatsen ska fortlöpa. 
 
Förvaltningen ställer sig negativ till förslag om att höja ersättningen 
för de låga nivåerna och minska ersättningen i de höga nivåerna då 
det befaras minska utbudet ytterligare gällande verksamheter som 
riktar sig till personer med mest omfattande stödbehov. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2024/333-1.4 Bilaga 1. Ersättningsnivåer Daglig 
verksamhet (LSS) 

 BRO 2024/333-1.3 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: KS 
2024/492 Tjänsteutlåtande 
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 1718879 (Godkänd - R 1) TJUT Remiss Ersättningsnivåer 
daglig verksamhet (LSS) 

 BRO 2024/333-1.1 Frågor 9 § 10 
 BRO 2024/333-1.2 Matris 9 § 10 
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§ 13 
Svar på remiss - Stockholms stads program för stöd till 
anhöriga, KS 2024/749  
BRO 2024/404 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens utlåtande avseende förslaget till 
program för stöd till anhöriga. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms stads program för stöd till anhöriga 2021-2024 har 
under 2024 reviderats och förslag till nytt program för 
socialtjänstens verksamheter har tagits fram. 
 
Nytt program föreslås gälla från år 2025 och tills 
kommunfullmäktige beslutar om annat. Programmet ska ange ramar 
och riktning för hur stadens socialtjänst ska arbeta med stöd till 
anhöriga. Syftet med programmet är att öka kvaliteten i Stockholms 
stads socialtjänst så att anhöriga upplever att de har en bra 
livssituation och får likvärdiga insatser oavsett var i staden de bor. 
 
I förslag till nytt program har fem fokusområden med tillhörande 
aktiviteter tagits fram. Dessa anger prioriterat arbete för stöd till 
anhöriga och består av: 
- Information om socialtjänstens stöd till anhöriga 
-  Kunskap och kompetens 
- Stöd till anhöriga 
- Samverkan 
- Systematisk uppföljning 
 
Socialnämnden och äldrenämnden ansvarar för att programmet 
sprids inom stadens socialtjänst. Socialnämnden, äldrenämnden och 
stadsdelsnämnderna ansvarar för att implementera, genomföra och 
löpande följa upp de delar som rör deras respektive verksamheter. 
 
Framlagda förslag till beslut 
1) Ordförande Johan Heinonen m.fl. (S), Rose-Marie Rooth (V), 
Svante Thorell (MP), Johan Duvdahl (C) och Findel Madison (SD) 
föreslår (se beslutet). 
 
2) Hanna Wistrand (L) föreslår: 
 
1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att uppdra åt förvaltningen att komplettera programmet med 
beslut om att verka för ett samverkansavtal mellan staden och 
regionen gällande samarbete om uppsökande sjukvård för anhöriga 
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till personer som drabbats av dödligt våld. 
3. Att därutöver anföra följande. 
 
Vi välkomnar att det program för stöd till anhöriga som togs fram 
under den grönblå majoriteten föregående mandatperiod nu 
utvärderats och uppdaterats. Anhörigas situation är ofta både 
utmanande och osynliggjord. Det är därför viktigt att målgruppen 
särskilt uppmärksammas i enlighet med stadens program för stöd 
till anhöriga. 
 
Vi vill framförallt lyfta målgruppen anhöriga till personer som 
drabbats av dödligt våld. Det är en målgrupp som kräver särskild 
kompetens för att bemöta och förstå. När krisen inträffar är det 
viktigt att snabbt kunna möta anhöriga och erbjuda lämpliga 
stödinsatser på såväl lång som kort sikt. Vilket stöd som behövs är 
individuellt där vissa kan behöva praktisk hjälp en kortare tid och 
hjälp med myndighetskontakter, medan andra kan behöva 
kvalificerad traumabehandling. Det behövs därför ett tätare 
samarbete med regionen om uppsökande sjukvård för anhöriga till 
personer som drabbats av dödligt våld. Staden bör därför verka för 
att ta fram ett samverkansavtal med regionen om uppsökande stöd 
från vårdcentralerna vid krishändelser. 
 
3) Mattias Keresztesi m.fl. (M) föreslår: 
 
1. Att delvis godkänna förslaget till beslut. 
2. Att utreda och implementera en central, oberoende kanal för 
anhöriga att framföra 
synpunkter och klagomål. 
3. Att därutöver anföra följande 
 
Stockholms stads program för stöd till anhöriga har reviderats och 
förslag på nytt program har 
tagits fram. Nya anhöriggrupper har definierats såsom barn t.ex. 
vilket är bra, då dessa bör 
hanteras efter sina behov. Det framkommer att det finns fortsatta 
utmaningar med 
likvärdigheten i stadsdelsförvaltningarna. Samverkan är en 
framgångsfaktor. 
 
Moderaterna har efterfrågat en central oberoende instans för 
anhöriga för att kunna få hjälp 
vid klagomål och för att stödja och lämna synpunkter. Detta då det 
är svårt för anhöriga att 
veta var man ska vända sig. Detta rimmar väl med vad Sweco 
skriver i sin utvärdering. 
Anhörigstödet har utvecklats men programmet saknar en 
sammanhållen strategi för 
uppföljning och utvärdering. Detta kan bidra till mer effektivare och 
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likvärdiga stödinsatser i 
hela staden samt en kunskapsbank med förbättringsområden. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) ställer förslagen mot varandra och 
finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordförande Johan 
Heinonen m.fl. (S), Rose-Marie Rooth (V), Svante Thorell (MP), 
Johan Duvdahl (C) och Findel Madison (SD). 
 
Reservation 
Hanna Wistrand (L) och Mattias Keresztesi m.fl. (M) reserverar sig 
mot beslutet med hänvisning till sina förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1717698 (Godkänd - R 1) Svar på remiss Stockholms stads 
program för stöd till anhöriga 

 BRO 2024/404-1.2 Bilaga 1 - Förslag till program för stöd 
till anhöriga 

 BRO 2024/404-1.3 Bilaga 2 - Stockholms stads program för 
stöd till anhöriga 

 BRO 2024/404-1.4 Bilaga 3 - Rapport Utvärdering av 
Stockholm stads anhörigprogram 2021-2024 
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§ 14 
Svar på remiss - Motion om ny policy för 
mikromobilitetsfordon, KS 2024/683  
BRO 2024/379 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I en motion till kommunstyrelsen föreslår Gabriel Kroon (SD) och 
Anders Lindman (SD) att kommunfullmäktige ger trafiknämnden i 
uppdrag att utarbeta nya och mer tillåtande riktlinjer för 
mikromobilitetsfordon i samråd med branschföretagen. 
 
Stadsdelsförvaltningen ser att mikromobilitetsfordon utgör ett 
efterfrågat komplement till andra färdmedel och kan underlätta 
transporter till och från kollektivtrafikens hållplatser. Förvaltningen 
ser också vikten av att ha väl övervägda kriterier för 
tillståndsgivningen för att säkra framkomligheten och säkerheten 
för alla trafikantgrupper. Hur dessa kriterier utformas på bästa sätt 
är trafikkontoret bäst lämpat att bedöma. Stadsdelsförvaltningen 
hänvisar därför till trafikkontorets utlåtande i frågan. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1709520 (Godkänd - R 1) Svar på motion om ny policy för 
mikromobilitetsfordon 

 BRO 2024/379-1.1 Motion om ny policy för 
mikromobilitetsfordon 
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§ 15 
Svar på remiss - Motion om hemtjänst utan onödig 
byråkrati, KS 2024/487  
BRO 2024/387 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens svar och överlämnar det till 
kommunstyrelsen 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått en remiss av en 
motion om hemtjänst utan onödig byråkrati. Motionen kommer från 
Centerpartiet i Stockholms stad. 
 
Motionärerna föreslår att staden ska erbjuda vissa hemtjänstinsatser 
utan föregående biståndsbedömning och vill med motionen att: 
 
- Äldrenämnden ges i uppdrag att se över och återkomma med vilka 
av stadens insatser för äldre som kan ligga utanför 
biståndsbedömning och istället kan godkännas utifrån enkla 
urvalskriterier 
 
Hemtjänst till äldre personer kan redan i dag tillhandahållas utan 
föregående biståndsbedömning enligt 4 kap. 2 a § Socialtjänstlagen 
(SoL). Stockholms stad tillämpar förenklad biståndsbedömning 
avseende insatsen trygghetslarm. 
 
Stadsdelsförvaltningen ser positivt på förslaget och bedömer att 
motionens inriktning går i linje med förslaget till ny Socialtjänstlag. 
Samtidigt vill förvaltningen framföra att förslaget bör utredas 
grundligt och att riskbedömningar bör genomföras inför ett 
eventuellt införande. En sådan utredning och analys har påbörjats 
inom ramen för stadens styrning inför genomförandet av ny 
Socialtjänstlag. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1716747 (Godkänd - R 1) Svar på remiss 
 BRO 2024/387-1.1 Motion om hemtjänst utan onödig 

byråkrati 
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§ 16 
Svar på medborgarförslag - parkering Brommaplan  
BRO 2024/275 
 

Beslut  
Nämnden har tagit del av förvaltningens svar och lägger det till 
handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1702793 (Godkänd - R 1) Svar på medborgarförslag om 
parkering Brommaplan 
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§ 17 
Svar på medborgarförslag gällande gräsklippning  
BRO 2024/386 
 

Beslut  
Nämnden har tagit del av förvaltningens svar och lägger det till 
handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1709519 (Godkänd - R 1) Svar på medborgarförslag om 
gräsklippning 
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§ 18 
Svar på medborgarförslag rutschkana förskolan 
Dartanjangs gata  
BRO 2024/329 
 

Beslut  
Nämnden har tagit del av förvaltningens svar och lägger det till 
handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Hanna Wistrand (L) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Utöver förvaltningens tjänstesvar vill vi tillägga följande: 
 
Då förskolegårdar är en viktig del i den totala rekreationsytan i en 
stadsdel ser vi det som synnerligen viktigt att förvaltningen gör sitt 
yttersta för att skapa en så rörelse- och lekvänlig plats som möjligt i 
Annedal som är gravt eftersatt när det gäller rekreationsytor. 
 
Kan man klara av det genom återbruk av annan utrustning är det 
naturligtvis bra men med tanke på hur många rutschkaneåk man kan 
hinna med fram tills 2028 kan även en ny rutschkana vara på sin 
plats. 
 
Handlingar i ärendet 

 1721931 (I beslutsflöde - R 1) Svar på medborgarförslag om 
rutschkana vid förskolan Dartanjangs gata 3 
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§ 19 
Svar på medborgarförslag - aktivera taxa 5 och höj nivån 
Blackeberg  
BRO 2024/394 
 

Beslut  
Nämnden har tagit del av förvaltningens svar och lägger det till 
handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1702792 (Godkänd - R 1) Svar på medborgarförslag om att 
aktivera taxa 5 och höja parkeringsavgiften 
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§ 20 
Svar på medborgarförslag basketplan Dartanjangsgata  
BRO 2024/328 
 

Beslut  
Nämnden har tagit del av förvaltningens svar och lägger det till 
handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Hanna Wistrand (L) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Vi håller inte med förvaltningen utan anför enligt nedan: 
 
Då förskolegårdar är en viktig del i den totala rekreationsytan i en 
stadsdel ser vi det som synnerligen viktigt att förvaltningen gör sitt 
yttersta för att skapa en så rörelse- och lekvänlig plats som möjligt i 
stadsdel som är gravt eftersatt när det gäller rekreationsytor. 
 
3x3 basket är världens snabbast växande lagsport och nu en OS-
gren. Basket är dessutom en sport som är jämställd (inom ramen 
60/40). Det finns endast en 3x3 basketplan i Stockholms stad, 
anlagd med hjälp av en privat aktör. 
 
Fördelen med en 3x3 plan är att den endast är 11x15m och har en 
korg. Med en rejäl höj- och sänkbar basketställning kan man lätt 
anpassa korgens höjd till både små och stora barn. 
 
Med en 3x3 plan i Annedal skulle föreningslivet i Bromma kunna ta 
plats, åtminstone under snöfria perioder och bra spontanaktiviteter 
som kvällsbasket och annat kunna genomföras. Något vi alla vet är 
att Annedal verkligen behöver mer möjligheter till bra 
fritidsaktiviteter. 
 
Majoriteten driver på för att utnyttja tillfälliga ytor till idrott och 
rörelse, detta är precis en sådan yta som kan utnyttjas i väntan på 
eventuell annan användning. 
 
Referens: www.basket.se/3x3/ 
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Handlingar i ärendet 
 1703775 (Godkänd - R 1) Svar på medborgarförslag om 

basketplan vid Dartanjangs gata 
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§ 21 
Sammanställning lex Sarah – beslut och inkomna 
rapporter 2024 – SoF och ÄO  
BRO 2024/18 
 

Beslut  
Nämnden tar del av ärendet och lägger det till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Redovisning av inkomna lex Sarah-rapporter från verksamheter i 
egen regi och information om rapporter från verksamheter som 
drivs i enskild regi samt beslut enligt lex Sarah tagna under 
perioden 2024-07-19-2024-08-27 
 
Från verksamheter inom Brommas egen regi har två rapporter 
inkommit gällande händelser enligt lex Sarah och ingen rapport 
med information om lex Sarah har kommit. 
 
Inga beslut har fattats enligt lex Sarah under denna period som 
berör verksamheter i Brommas egen regi. Inga information om 
beslut har kommit från enskild regi gällande lex Sarah. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1716707 (Godkänd - R 1) Anmälningsärende inkommna 
rapporter och beslut lex Sarah 

 1441733 Sammanställning inkomna rapporter SDN 2024-09-
26 
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§ 22 
Redovisning av ej verkställda beslut 2024 – Socialtjänst  
BRO 2024/281 
 

Beslut  
Nämnden tar del av redovisningen och lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommuner har enligt 16 kap 6 f-h §§ socialtjänstlagen (SoL), en 
skyldighet att rapportera gynnande beslut enligt 4 kap 1 § SoL som 
ej verkställts inom tre månader till Inspektionen för vård- och 
omsorg (IVO), kommunens revisorer samt till kommunfullmäktige. 
Samma rapporteringsskyldighet gäller enligt 28 f-h §§ lag om stöd 
och service till vissa funktionshindrade (LSS), gynnande beslut 
enligt 9 § LSS. 
 
Under kvartal 2 för 2024 hade avdelning Socialtjänst och fritid 50 
beslut som inte verkställts inom tre månader, varav 13 beslut inom 
socialpsykiatrin och 37 beslut inom område funktionsnedsättning. 
Detta är en minskning inom avdelningen med fyra beslut jämfört 
med föregående kvartal (kvartal 1 2024). Av de rapporterade 
besluten har åtta beslut avslutats utan verkställande och fyra beslut 
har verkställts. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1718882 (Godkänd - R 1) TJUT Ej verkställda beslut SoF 
kvartal 2 2024 

 1707103 Bilaga 1 Ej verkställda beslut SoL kvartal 2 2024 
tabell (1) 

 1707104 Bilaga 2 Ej verkställda beslut LSS kvartal 2 2024 
tabell 
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§ 23 
Redovisning av ej verkställda beslut inom äldreomsorgen 
2024  
BRO 2024/280 
 

Beslut  
Nämnden tar del av redovisningen och lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Alla kommuner har enligt socialtjänstlagen (SoL) en skyldighet att 
rapportera gynnande beslut, enligt 4 kap 1 § SoL, som ej verkställts 
inom tre månader till Inspektionen för vård och omsorg (IVO), 
kommunens revisorer och till kommunfullmäktige. 
 
Äldreomsorgen inom Bromma stadsdelsförvaltning har för kvartal 
2, 2024 rapporterat totalt 14 individrapporter till IVO avseende 
beslut som ej verkställts inom tre månader. Merparten av 
rapporterna gällde beslut om särskilt boende. Den vanligaste 
orsaken till att besluten inte har verkställts inom tre månader är att 
den enskilde har valt att tacka nej till de erbjudanden som getts. Det 
kan till exempel handla om att den enskilde vill bo på ett specifikt 
boende eller vill avvakta insats ytterligare en tid. 
 
Av det totala antalet rapporterade beslut som ej har verkställts inom 
tre månader har två beslut nu verkställts, två beslut har avslutats 
utan verkställighet och resterande tio beslut har ännu ej verkställts. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1717711 (Godkänd - R 1) Rapportering av ej verkställda 
beslut inom avdelning äldreomsorg 

 1712547 Ej verkställda beslut kvartal 2 2024, bilaga 1 
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§ 24 
Inkomna rapporter och protokoll 2024 - Förteckning till 
nämndens sammanträden  
BRO 2024/49 
 

Beslut  
Nämnden lägger ärendet till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1736771 Inkomna rapporter och protokoll 
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§ 25 
Protokoll från planeringsrådet 2024  
BRO 2024/403 
 

Beslut  
Nämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1735160 2024-09-04 Planeringsråd protokoll 
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§ 26 
Protokoll från förvaltningsgruppen 2024  
BRO 2024/55 
 

Beslut  
Ärendet utgår då inget protokoll finns till detta sammanträde. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
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§ 27 
Protokoll pensionärsrådet 2024  
BRO 2024/42 
 

Beslut  
Nämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1734895 Protokoll Bromma pensionärsråd 18 september 
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§ 28 
Anmälan av delegationsbeslut 2024  
BRO 2024/48 
 

Beslut  
Nämnden godkänner återrapporteringen av delegationsbeslut. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1735488 Anmälan av delegationsbeslut september 
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§ 29 
Balanslista 2024  
BRO 2023/513 
 

Beslut  
Nämnden lägger ärendet till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1564394 Balanslista 2024 
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§ 30 
Nämndens och förvaltningens frågor  

Beslut  
Nämnden godkänner att skrivelserna får ställas och överlämnar dem 
till förvaltningen för beredning. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Två skrivelser med rubrikerna ”3x3 Street basket till Annedal” och 
"Fråga på Tertialrapport 2 2024 för Bromma stadsdelsnämnd" har 
inkommit från Liberalerna. 
Skrivelserna lyder enligt följande: 
 
3x3 Street basket till Annedal 
Annedal är en av de stadsdelar i Bromma som är mest eftersatt när 
det kommer till möjlighet till aktiv fritid. Det är därför mycket 
glädjande att det inkommit ett medborgarförslag om basketplan i 
Annedal på förskoletomten som finns på Dartanjangs gata. 
 
Om det av tekniska anledningar inte finns möjlighet att anlägga en 
3x3 plan på den angivna platsen vill vi be förvaltningen lokalisera 
annan plats i Annedal, antingen på egen mark eller i samverkan med 
någon av de andra markägarna i området. 
 
En 3x3 plan skulle innebära möjlighet till både spontanaktivitet men 
också öppna aktiviteter i samverkan med föreningslivet för att skapa 
fler tillfällen till en engagerande fritid för fler barn och unga i 
Annedal. Vilket i sin tur leder till en ökad trygghet i området då 
aktiverade platser är trygghetsskapande. 
 
En 3x3 plan är en investering vars kostnad är relativt sett låg, ca 1/5 
av kostnaden av att anlägga ett utegym. Investeringen är dessutom 
mycket mer jämställd då basket är en jämställd idrott. Utegym 
används främst av pojkar och män (ca 25-30% flickor och kvinnor). 
 
Vi uppdrar därför åt förvaltningen att: 
Om anläggning av 3x3 plan inte är möjlig på förskolegården på 
Dartanjangs gata vill vi att förvaltningen lokaliserar och undersöker 
möjligheten för annan plats i Annedal, antingen på egen mark eller i 
samverkan med någon av de andra markägarna i området. 
 
 
Fråga på Tertialrapport 2 2024 för Bromma stadsdelsnämnd 
 
Bakgrund 
I "Tjänsteutlåtande Dnr: BRO 2024/151” sid 6 och 7 ärende 34 i 
SDN Bromma 24-08-22 rapporterades att: 
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Samtliga utförare av vård- och omsorgsinsatser arbetar kontinuerligt 
för att nå budget i balans. En central del är att minska andelen 
timavlönade. Det är en utmaning, i synnerhet som nya regler kring 
personalens veckovila har medfört stora förändringar i 
schemaläggningen och har bidragit till ökat personalbehov. 
Hemtjänsten i egen regi ser för närvarande inte ut att kunna hålla 
budget. Prognosen pekar mot ett underskott på 11,4 mnkr för 2024. 
Detta beror fämst på att intäkterna inte antas nå upp till de nivåer 
som budgeterats. Antal beställda hemtjänsttimmar befaras bli för få. 
— 
En förutsättning för att uppnå en ekonomi i balans är att bibehålla 
en hög beläggningsgrad. De två mindre äldreboendena har under 
perioden januari – juni haft en beläggningsgrad på 97,6 procent. Det 
är en relativt hög beläggningsgrad, men en budget i balans kräver 
att beläggningsgraden ökar." 
När vi läser Tertialrapport 2 (sid 116) finner vi: ”Den kommunala 
hemtjänsten i egen regi prognostiserar ett underskott på 15,1 
miljoner kronor”. Skälen till underskottet är samstämmiga med 
ovan. 
 
Det innebär att på en månad har bedömningen av det befarade 
underskottet ökat med 3,7 mkr. Liberalerna noterar också 
skrivningen kring att det inom förvaltningen pågår ett arbete för att 
åtgärda problemen, trots detta ökar underskotten snabbt. 
 
Med anledning av ovanstående uppdrar vi åt förvaltningen att: 
Som ett led i att ytterligare förstå problemets omfattning begär 
Liberalerna därför en skriftlig redovisning från förvaltningen kring 
tidplaner, åtgärdsplaner, en prognos för hur underskott kommer att 
utvecklas framåt samt när det kan förväntas vara borta. 
 
Vi vill också veta hur ovanstående planer kommer att påverkas av 
att man samtidigt ska genomföra en stor omorganisation 
som”kommer att medföra ett stort förändringsarbete som berör alla 
verksamheter inför införandet 2025” (Sid 82-83) 
 
Två skrivelser har inkommit från Sverigedemokraterna med 
rubrikerna "Farthinder längs Bällstavägen" och "Kriminella nätverk 
som kopplas till HVB-hem och familjehem". 
Farthinder längs Bällstavägen 
Bällstavägen passerar områdena Norra Ängby, Beckomberga, 
Bromma kyrka, Eneby, Bällsta och Mariehäll och förbinder 
därigenom Bergslagsvägen vid Islandstorget med Sundbyberg. 
Genom bland annat påfarterna på Ulvsundavägen har sträckan blivit 
något av en tvärförbindelse i Västerort för vägburen trafik, även 
tyngre, och trots hastighetssänkning till 40 km/h upplevs trafiken 
som påtaglig och punktvis farlig för närboende, inte minst då 
hastighetsbegränsningen ofta överstigs. 
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Mot denna bakgrund och den nu lågt föreskrivna hastigheten anser 
Sverigedemokraterna att farthinder kan utredas vid befintliga 
övergångsställen vid Vereliusvägen, gångvägen mellan Ängby IP 
och Beckombergavägen, Vassvägen, Bergenheimsvägen och 
Kyrkoherdevägen. 
Vi föreslår därför: 
 
1. Att nämnden gemensamt kan ställa sig bakom andemeningen i 
skrivelsen. 
2. Att Bromma stadsdelsnämnd önskar att trafikkontoret utreder 
möjligheterna att komplettera befintliga övergångsställen med 
farthinder för ökad trafiksäkerhet. 
 
Kriminella nätverk som kopplas till HVB-hem och familjehem 
Socialtjänstens arbete är omfattande och står ofta inför stora 
utmaningar, både när det gäller arbetsmiljö och hanteringen av 
komplexa ärenden. Det är för närvarande en svår tid i samhället sett 
till förekomsten av gängkriminalitet där skjutningar och 
sprängningar blivit vardag för många invånare. 
Ett annat problem som varit känt sedan länge är att minderåriga 
barn rekryteras in i gängkriminalitet och blir föremål för utredning 
hos socialtjänsten. Vid kontakt och pågående utredning hos 
socialtjänsten kan den minderåriga bli placerad vid HVB-hem eller 
familjehem. Placeringen av den minderårige är något som 
socialtjänsten har det övergripande ansvaret för. 
 
Den 24 augusti i år framkom det i Dagens Nyheter att kriminella 
och släktbaserade kriminella nätverk bedriver flera HVB-hem. I 
artikeln hänvisar polisen till en enskild rapport om detta och uttalar 
sig följande: ”Vi placerar barnen i en miljö som gör att det sannolikt 
kommer ut i sämre skick efter tiden på HVB”. Denna utveckling är 
djupt olycklig för såväl den minderåriga som samhället i stort när 
kommuner och stadsdelsnämnder placerar barn inom verksamheter 
som kopplas till kriminella nätverk. 
 
Det har uppdagats att flera HVB-hem i Sverige drivs av kriminella 
nätverk, inklusive släktbaserade gäng. En nyligen offentliggjord 
polisrapport visade att minst 18 bolag som driver HVB-hem på 28 
platser har kopplingar till organiserad brottslighet. I vissa fall har 
dessa hem använts som lager för vapen och narkotika, vilket gör att 
barn som placeras där riskerar att hamna i en ännu farligare miljö än 
tidigare. Vissa av dessa hem har anställda med direkta kopplingar 
till kriminella gäng, och det finns också misstankar om att dessa 
miljöer används för att rekrytera barn till kriminell verksamhet. 
Socialförvaltningen utvecklar socialtjänsten och 
funktionshinderomsorgen genom att samordna, vägleda och följa 
upp socialtjänsten i Stockholms stad. En väsentlig del av arbetet 
sker i nära samarbete med stadsdelsförvaltningarna. 
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Socialförvaltningen har ett omfattande ansvar när det gäller att 
placera barn i trygga och lämpliga miljöer, inklusive på HVB-hem. 
Om ett barn placeras på ett HVB-hem som är kopplat till ett 
kriminellt nätverk, kan socialförvaltningen anses ha brustit i sitt 
ansvar på flera sätt. Socialförvaltningen har bland annat en 
lagstadgad plikt att säkerställa att de barn som de placerar får en 
trygg och säker miljö. De ska även säkerställa att HVB-hem följer 
de föreskrifter som Inspektionen för vård och omsorg har satt upp. 
Socialförvaltningen har också en skyldighet att agera snabbt om det 
finns misstankar om att ett HVB-hem inte är säkert. 
Sammanfattningsvis har socialförvaltningen och 
stadsdelsförvaltningen ett stort ansvar för att skydda barn från 
skadliga miljöer. Om ett HVB-hem har kriminella kopplingar, och 
socialförvaltningen misslyckas med att upptäcka eller agera på 
detta, kan de hållas ansvariga för att inte ha uppfyllt sin 
omsorgsplikt. 
 
Vi vill därför fråga följande: 
1. Hur ser ansvarsfördelningen ut mellan socialförvaltningen och 
stadsdelsförvaltningen om en placering av minderårig allvarligt 
brister i relation till omsorgsplikten, tillsyn och kontroll samt 
anmälningsplikt eller åtgärder vid misstankar? 
2. Har förvaltningen fått några indikationer på att placerade 
ungdomar från vår stadsdel hamnat på hem där verksamheten visat 
på en koppling till kriminella nätverk? 
3. Genomför förvaltningen någon rutinmässig kontroll när det gäller 
att utesluta att verksamheten på det aktuella HVB-hemmet bedrivs 
med koppling till kriminella nätverk innan placering sker, och hur 
ser den i sådana fall ut? 
4. Vilka rutiner aktiveras om ett kriminellt nätverk misstänks 
kopplas till verksamheten på ett HVB-hem eller familjehem för 
placering av minderårig från stadsdelen? 
5. Hur kan det uppstå en situation där Stockholms stad genom sina 
stadsdelsförvaltningar och andra kommuner kan felplacera 
minderåriga i verksamheter som kopplas till kriminella nätverk? 
6. Samverkar stadsdelsförvaltningen med Inspektionen för vård och 
omsorg som fått i uppdrag att skärpa tillsynen över HVB-
verksamheter för att motverka dessa brottsliga aktörer? 
 
Framlagda förslag till beslut 
Ordförande Johan Heinonen m.fl. (S) föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar 
enligt ordförandes förslag. 
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§ 31 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2024/268 
 
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2024/268-6 (Godkänd - R 1) Information om anmälan 
till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 

 BRO 2024/268-5 (Godkänd - R 2) Utredning lex Sarah 
 BRO 2024/268-7 Lex Sarah.Bromma. IVO 
 BRO 2024/268-8 Anmälan IVO 
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§ 32 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2024/6 
 
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2024/6-17 Protokoll sociala delegation 20240905 
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§ 33 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2024/466 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1708204 (Godkänd - R 1) Nedläggning 240926 N.H. 
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§ 34 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2024/467 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1708208 (Godkänd - R 1) Nedläggning 240926 R.J. 
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§ 35 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2024/468 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1708214 (Godkänd - R 1) Nedläggning av 
faderskapsutredning enligt 2 kap 7 § föräldrabalken 

 1708209 Utredning bilaga 1 
 1708210 Intyg klinik bilaga 2 
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